
 

Sayın  Prof. Dr. M. İ. Safa Kapıcıoğlu 

Yüksek Öğretim Kurulu Başkan Vekili 

 
Son dönemlerde açılan ve sayıları sürekli artarak elliye yaklaşan Eczacılık Fakültelerinin sayısı, 

şüphesiz, sektörün her kademesinde çalışan Eczacı meslektaşlarımızın geleceğe endişe ile 

bakmalarına neden olmaktadır. 

 

Eğitimli ve iyi yetişmiş insan gücünün ülke kalkınmasındaki önemi yadsınamaz bir gerçektir. 

Ama asıl önemli olan husus, yıllarca ve büyük emeklerle yetişen bu insanları doğru kullanmak 

ve iyi istihdam etmektir. Ülkemizde 31 mayıs 2012  yıllında yapılan düzenleme “6197 Eczacılar 

ve Eczaneler Hakkındaki Kanun’da değişiklik yapılmış ve eczane açılmasına nüfus kriteri göz 

önüne alınarak sınırlama getirilmiştir. Bir yılda 2500 den fazla  yeni eczacının fakültelerden 

mezun olması nedeniyle, önümüzdeki bir kaç yıl içerisinde çok ciddi bir işsiz eczacı kitlesini 

ortaya çıkması beklenmektedir. Bu nedenle; 

  

• Yeni eczacılık fakültelerinin açılmaması, 

• Mevcut fakülte kontenjanlarının düşürülmesi, 

• Eczacılık fakültelerine alınacak öğrenciler için bir taban puan uygulamasının hızla 

hayatta geçirilmesi çok büyük önem arz etmektedir. 

 

Fakat bizleri endişelendiren esas husus ise mevcut eczacılık fakültelerindeki öğretim 

görevlilerinin profilidir. Hiç şüphesiz bir eczacılık öğrencisi en iyi ve en doğru bilgiyi eczacılık 

kökenli öğretim üyelerinden alır. Bugün ülkemizdeki birçok eczacılık fakültesinin yönetim 

kadroları ve öğretim üyeleri eczacı olmayan, başka branşların öğretim üyelerinden 

oluşmaktadır. Kurucu dekanlar başka branşlardan atanmaktadır. (Biyolog, Veteriner, Kimyager 

vb.) detayları ekte verilen dosyada incelendiğinde görülecektir ki,  neredeyse eczacı öğretim 

üyesi görmeden eczacılık fakültelerinden mezun olan eczacılar mevcuttur. Bu durum eczacılık 

mesleğinin gerilemesine sebep olduğu gibi halk sağlığı açısından da ciddi bir risk 

oluşturmaktadır. Avrupa Birliği normlarında bir eğitim müfredatına sahip ülkemizdeki 

eczacılık eğitimi maalesef birçok fakültede ilgili öğretim üyelerinin eksik olması nedeniyle 

uygulanamamaktadır. Bu sebeplerle; 

• Eczacı öğretim üyeleri bulunmayan fakültelerdeki eğitimin durdurulması, 

• Tüm eczacılık fakültelerinin dekanlıklarına eczacılık kökenli dekan atanması, 

• İhtiyaç duyulan yerlere görevlendirme ile öğretim üyesi yoğunluğu bulunan 

fakültelerden görevlendirmeler yapılması çok elzem bir durumdur. 

 

Konuyu değerlendirmelerinize saygılarımızla arz ederiz. 

 

 

Başkan  

Ecz .Süleyman Güneş 

 

 

 

 

 

Ek: Ülkemizdeki Eczacılık Fakülteleri ile İlgili  Değerlendirme Raporu 
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ÜLKEMİZDEKİ ECZACILIK FAKÜLTELERİ İLE İLGİLİ 

DEĞERLENDİRME RAPORU 

 

 

 

Türkiye’de şu anda öğrenci alan devlet ve vakıf üniversitelerine ait (KKTC’de dahil) 

olmak üzere öğrenci alan 37 Eczacılık Fakültesi bulunmaktadır. 

 

 

• Son 7 yılda Eczacılık Fakültelerinin kontenjanları %30’un üzerinde artırılmıştır. 

• 18 tane Eczacılık Fakültesinin müstakil binası bulunmamaktadır. 

• Ulusal Eczacılık Eğitimi Akreditasyon Kurulu tarafından şu anda akredite edilmiş 

10 Eczacılık Fakültesi bulunmaktadır. 

 

Ülkemizdeki eczacılık fakültelerinin sayısı Avrupa Birliği Ülkeleri ile kıyaslandığında yüksek 

görünmektedir. Bazı ülkelerdeki eczacılık okullarının sayısı aşağıda belirtilmiştir. 

 

 

Ülke    Nüfus           Eczacılık Okulu Sayısı 

Almanya   80.296.685      22 

Çek Cumhuriyeti  10.512.800         2 

İtalya    58.704.082       32 

Hollanda  16.795.200         2 

Portekiz   10.562.178         9 

İngiltere   63.181.775       25 

İspanya   47.059.533       19 

Türkiye  79.500.000        7      

 

 

Diğer taraftan ,Eczacılık Fakültelerinde 2002 yılından itibaren açılan Fakülte sayısı ile birlikte 

eczacı sayısında %121’lik bir artış görülmesine rağmen, bu artış diş hekimlerinde %54’te 

kalmıştır (Tablo 6). 2002’de 22.289 olan eczane sayısı 2014 yılında 27.012’ye dayanmıştır ki, 

yukarıda da bahsedildiği üzere, nüfusa orantılı olarak 2023’te ulaşılması gereken eczane 

sayısına daha 2014 yılında ulaşılmıştır. Bu veriler de yeni Fakültelerin açılmasıyla yeni 

mezunların iş bulma konusunda ne kadar büyük zorluk yaşayacaklarına bir kez daha işaret 

etmektedir. 

 

Şu anda öğrenci alan 35 Fakülteye ilaveten İstinye Üniversitesi ve Sağlık Bilimleri Üniversitesi 

Eczacılık Fakültesi izin alarak kurulma faaliyetlerine başlamıştır. Bu Fakülteler de dahil 

edildiğinde, 37 Eczacılık Fakültesinde mevcut atamalara göre; sadece 20 tanesinin Dekanı ve 

Dekan vekili Eczacı kökenli olup, kalan 17 tanesinde Dekanlar Kimya, Tıp, Biyoloji veya 

Veteriner kökenlidir. 

 

Her Eczacılık Fakültesinin akademik kadrosunun hepsi olmasa da çoğunluğu (özellikle 

Eczacılık Meslek Bilimleri Anabilim dallarında) eczacı kökenli öğretim üyeleri ve 

elemanlarından oluşmalıdır. Çünkü bir mesleği meslekten olmayan birisinin öğretebilmesi 

imkânsızdır. 



 

Akreditasyon Almamış Eczacılık Fakültelerindeki Eczacı olan ve Olmayan Öğretim 

Üyelerinin Sayısı  

 

     Eczacı öğretim üyesi  Diğer öğretim üyeleri 

1.Adıyaman       2   11 

2.Altınbaş (Kemerburgaz)     4    7 

3.Atatürk                14   11 

4.Bezmi Alem      6    8 

5.Biruni       11    2 

6.Bülent Ecevit      3    9 

7.Cumhuriyet       4   15 

8.Çukurova       5    4 

9.Dicle       1    8 

10Doğu Akdeniz      7   10 

11.Erciyes                11    7 

12.Erzincan       4    0 

14.Girne Amerikan      9    2 

15.İnönü       5    9 

16.İstanbul Medipol      7    3 

17.İzmir Katip Çelebi     1    7 

18.Karadeniz Teknik      8    8 

19.Mehmet Ali Aydınlar     3    3 

20.Mersin       8   15 

21.Selçuk      0    4 

22.Trakya       4   12 

23.Uluslararası Kıbrıs     4    7 

24.Yakın Doğu      5   12 

25.Yeni Yüzyıl      7    8 

26.Yüzüncü Yıl      1   13 

 

 Toplam              134   196 

 

 

 

SONUÇ VE DEĞERLENDİRME 

 

 

Yukarıda sunulan ayrıntılı verilerin değerlendirilmesi sonucunda sunacağımız tespit ve 

tavsiyeler ;  

• Türkiye’de 2017 yılı itibariyle mevcut Eczacılık Fakültelerinin verdiği ve vereceği mezunlarla 

bile 2023 yılında büyük oranda işsizlik ve istihdam sorunu yaşayacak bir meslek grubu olarak 

karşımıza çıkacaktır. Bu nedenle yeni Eczacılık Fakültelerinin açılmasına izin verilmemeli ve 

mevcut kontenjanlar artırılmamalıdır.  

 

• Ayrıca akademik ve teknik donanımdan yoksun yeni Eczacılık Fakülteleriyle çağımızın 

ihtiyaçlarını karşılayacak donanıma sahip eczacıların yetiştirilmesi mümkün görünmemektedir. 

Zira yeni ve köklü Fakülteler arasında eğitim-öğretim olanakları açısından büyük bir farklılık 

mevcuttur. 



• Yeni açılan Eczacılık Fakültelerinde eğitim-öğretim çoğunlukla eczacı kökenli olmayan 

öğretim üyeleri tarafından verilmektedir. Üniversiteler sadece bir mesleğin teknik olarak 

öğretildiği yerler olmayıp, aynı zamanda mesleğin ruhunun ve etiğinin de kazandırıldığı 

evrensel kurumlardır. O nedenle özellikle Eczacılık Meslek Bilimleri ve Eczacılık 

Teknolojisine bağlı Anabilim Dallarında sadece eczacı kökenli öğretim üyelerinin istihdam 

edilmesi daha faydalı olacaktır. Bu bağlamda ECZDEK’in “yeni açılacak eczacılık fakülteleri 

için öğrenci alması için asgari koşullar çalışmasının” bir an önce ÜAK’da görüşülmesi ve YÖK 

Yürütme Kurulu gündemine alınmasını önermekteyiz.  

 

• Eczacılık Fakültelerinin YGS puan aralığı çok geniş olup, bu varyasyonu daha homojenize 

bir hale getirmek için, Eczacılık Fakültelerine baraj uygulaması çok yerinde olacaktır. Bu 

konuda ECZDEK’in yaptığı ve YÖK’e sunduğu çalışma ile Eczacılık Fakülteleri için 60.000 

taban sıralamasının 2018 yılından itibaren hayata geçirilmesini önermekteyiz.  

 

• Yeni açılan Eczacılık Fakültelerinde eğitim başka disiplinlerden öğretim üyeleri ile 

yaptırılmakta veya kıdemli Fakültelerden dönemlik olarak misafir öğretim üyesi desteği ile 

yürütülmektedir. Bu da öğrenciler tarafından eğitimi sıkıntılı hale getirmektedir. Bu nedenle 

YÖK tarafından özellikle eczacı kökenli öğretim üyelerinin yeni Fakültelerde istihdamını veya 

ders vermesini cazip hale getirecek maddi imkânlar sunulması olumlu bir adım olacaktır. 

 

Bilgilerinize saygılarımızla arz ederiz. 

 

 

ANKARA ECZACI ODASI YÖNETİM KURULU 

 

 


	Sayın  Prof. Dr. M. İ. Safa Kapıcıoğlu

